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VÁŽENÍ SPOLUOBČANIA

VÁŽENÍ OBČANIA

Je tu opäť ten krásny vianočný čas. Čas, kedy 
ľudia viac ako inokedy otvárajú svoje srdcia a sú si 
opäť aspoň na krátky čas o čosi bližší. Mnohí z nás 
sa už tešia na krásne chvíle strávené v kruhu naj-
bližších, iní zase spomínajú na roky minulé a porov-
návajú, ako sa oslavovali sviatky kedysi a ako dnes. 
V dnešnej uponáhľanej dobe aj tie Vianoce akoby 
trvali len malý okamih. Veľa, veľa príprav a náku-
pov, aby bolo všetko dokonalé, a ani sa nestačíme 
obzrieť, zrazu je všetko preč.

Preto by som Vám chcel, milí spoluobčania, 
zaželať, aby tieto vianočné sviatky boli u Vás napl-
nené radosťou, šťastím, štedrosťou a láskou v kruhu 
Vašich najbližších. Taktiež sú to sviatky lásky, 

Po jednom oriešku do každého rohu.

Cesnak, mincu pod obrus, hojnosť, zdravie v roku.

Reťaz, ktorá spúta pevne nohy stola,
úspech, silu v rukách, k tomu dobrá vôľa.

Vianočnú oblátku, pokoj Vášmu domu.

Nech aj takto o rok sa stretnú všetci spolu.

Nech zvon z cesty odplaší každú bolesť, tieň.

Vzkriesi srdce na dlani, nádej, radosť tiež.

Nech nás smútok nezraní, pevné zdravie, smiech, 
chvíle šťastné, veselé, každý ďalší deň.

Po jednom oriešku do každého rohu.

Cesnak, mincu pod obrus, hojnosť, zdravie v roku.

Reťaz, ktorá spúta pevne nohy stola,
úspech, silu v rukách, k tomu dobrá vôľa.

Vianočnú oblátku, pokoj Vášmu domu.

Nech aj takto o rok sa stretnú všetci spolu.

Nech zvon z cesty odplaší každú bolesť, tieň.

Vzkriesi srdce na dlani, nádej, radosť tiež.

Nech nás smútok nezraní, pevné zdravie, smiech, 
chvíle šťastné, veselé, každý ďalší deň.

pokoja, spolupatričnosti, rodinnej pohody, ale aj 
sviatky narodenia Ježiša Krista. Preto buďme aspoň 
na malý okamih k sebe láskavejší a vľúdnejší.

Dovoľte mi, aby som Vám nielen v mene svo-
jom, ale aj v mene celého obecného zastupiteľstva 
poprial veľa šťastia, zdravia, osobných, ako aj 
pracovných úspechov v novom roku.

Krásne a veselé sviatky a šťastný nový rok 
všetkým želá

JUDr. Ján Konečník, starosta obce,
kolektív pracovníkov obce Krajné 

a kolektív redakčnej rady KN

Po štyroch rokoch sme v sobotu dňa 29. 11. 
2022 opätovne mali možnosť pristúpiť k voleb-
ným urnám a zvoliť si v komunálnych voľbách 
nové vedenie obce Krajné. Štyri roky je dlhý čas 
na bilancovanie úspechov a hodnotenie toho 
vykonaného. Aj Vy ste sa pri svojom rozhodo-
vaní koho zvoliť nielen za starostu obce, ale aj 
za poslancov obecného zastupiteľstva, určite 
rozhodovali na základe nielen osobných sympatií, 

ale aj práce, ktorú sme spoločne pre Vás za toto 
obdobie vykonali.

Chcel by som poďakovať všetkým z Vás, ktorí 
ste sa volieb zúčastnili a odovzdali ste svoj hlas tým 
uchádzačom, ktorých ste si vybrali. Aj napriek tomu, 
že predvolebná kampaň bola zo strany niektorých 
kandidátov „zaujímavá“, som rád, že výsledky volieb 
po spočítaní platných odovzdaných hlasov boli 
jednoznačné a rozdiel medzi jednotlivými kandidátmi 
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Konštatovanie č. 11
OZ berie na vedomie určenie zapisovateľky 

a overovateľov zápisnice p. Pavla Kravárika 
a p. Tomáša Pardavého.

Konštatovanie č. 12
OZ berie na vedomie výsledky volieb starostu 

obce a volieb do obecného zastupiteľstva.

Konštatovanie č. 13
OZ konštatuje, že novozvolený starosta obce 

JUDr. Ján Konečník zložil zákonom predpísaný 
sľub starostu obce. Podpísaný sľub starostu obce je 
súčasťou tejto zápisnice.

Konštatovanie č. 14
OZ konštatuje, že zvolení poslanci obecného 

zastupiteľstva: Ing. Pavol Egreši,, Dušan Konečník, 
Pavol Kravárik, Ing. Miroslav Lacho, Ing. Ondrej 
Lančarič, Drahomíra Michalidesová, Jaroslav 
Obuch, Tomáš Pardavý, Zuzana Talábová zložili 
zákonom predpísaný sľub poslanca obecného 
zastupiteľstva.

Podpísaný sľub poslancov obecného zastupiteľ-
stva je súčasťou tejto zápisnice.

Konštatovanie č. 15
OZ berie na vedomie vystúpenie novozvoleného 

starostu.

nebol iba v pár hlasoch. Chcel by som sa poďakovať 
odchádzajúcim poslancom za prácu, ktorú v posla-
neckom zbore v predchádzajúcom období vykonali, 
a tým terajším zaželať to správne rozhodovanie 
pri jednotlivých hlasovaniach o všetkom, čo sa na 
zasadnutiach obecného zastupiteľstva prejednáva.

Verím, že toto volebné obdobie bude aj napriek 
nepriaznivým spoločensko-ekonomickým predpo-
kladom úspešnejšie, ako bolo to predchádzajúce, 
a podarí sa nám spoločne nielen dokončiť začaté 
projekty, ale aj získať peniaze na nové, ktoré máme 
v pláne realizovať.

Môžem Vám za seba sľúbiť, že aj v tomto vo-
lebnom období budem pracovať a správať sa tak, 
aby naša obec bola úspešnou, a aby bola dobrým 
miestom na život. Urobím všetko pre to, aby som 
bol starostom pre všetkých obyvateľov našej obce, 
na ktorého sa môžete vždy s akýmkoľvek problé-
mom obrátiť a ktorého kancelária nebude pre vás, 
občania, nikdy zamknutá.

S poďakovaním

JUDr. Ján Konečník

UZNESENIA Z USTANOVUJÚCEHO ZASTUPITEĽSTVA 
DŇA 16. 11. 2022:
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Uznesenie č. 35/2022
OZ jednomyseľne schvaľuje program ustanovujú-

ceho zasadnutia obecného zastupiteľstva

Uznesenie č. 36/2022
OZ zriaďuje mandátnu komisiu v zložení po-

slancov: Ing. Pavol Egreši, Ing. Ondrej Lančarič, 
p. Dušan Konečník

Uznesenie č. 37/2022
OZ vymedzuje úlohy mandátovej komisie 

nasledovne:
• overiť zloženie sľubu novozvoleného starostu a zlo-

ženie sľubu poslancov novozvoleného obecného 
zastupiteľstva kontrolou úplnosti ich podpisov pod 
textom zákonom predpísaného sľubu

• zistiť prípadnú prítomnosť nezlučiteľných funk-
cií na základe čestných vyhlásení zvolených 
funkcionárov

• podať o výsledkoch správu ustanovujúcemu 
zasadnutiu obecného zastupiteľstva

Uznesenie č. 38/2022
OZ zriaďuje volebnú komisiu v zložení poslancov: 

p. Pavol Kravárik, Jaroslav Obuch, Ing. Miroslav 
Lacho.

Uznesenie č. 39/2022
OZ vymedzuje úlohy volebnej komisie 

nasledovne:
• dohliadať na priebeh volieb podľa zákona 

o obecnom zriadení, overiť sčítanie hlasov 
a podať ustanovujúcemu zasadnutiu správu 
o výsledku volieb

Konštatovanie č. 16
OZ berie na vedomie, že p. Ing. Ondrej Lančarič 

bol starostom obce poverený za zástupcu starostu 
obce.

Uznesenie č. 40/2022
OZ jednomyseľne zriaďuje obecnú radu.

Uznesenie č. 41/2022
OZ volí členov obecnej rady: Ing. Ondrej 

Lančarič, p. Dušana Konečníka a p. Zuzana 
Talábová.

Uznesenie č. 42/2022
OZ jednomyseľne zriaďuje komisie obecného 

zastupiteľstva: na ochranu verejného záujmu pri 
výkone funkcií, sociálna komisia, komisia športu 
a kultúry, komisia stavebná a životného prostredia.

Uznesenie č. 43/2022
OZ volí predsedov komisií obecného zastupiteľ-

stva a členov komisie na ochranu verejného
záujmu pri výkone funkcií
• komisia na ochranu verejného záujmu pri výkone 

funkcií i členov komisie : Ing. Ondrej Lančarič, 
Ing. Pavol Egreši a p. Dušan Konečník

• sociálna komisia: Zuzana Talábová
• komisia športu a kultúry: Ing. Miroslav Lacho
• komisia stavebná a životného prostredia: 

p. Jaroslav Obuch

Uznesenie č. 44/2022
OZ poveruje p. Ing. Ondreja Lančariča, poslanca 

obecného zastupiteľstva, oprávneným zvolávať za-
sadnutie obecného zastupiteľstva v prípadoch podľa 
§12 ods.2 prvá veta, ods. 3 tretia veta, ods.5 tretia 
veta a ods.6 tretia veta zákona o obecnom zriadení. 
P. Ing. Ondrej Lančarič poverenie prijíma.

Konštatovanie č. 17
OZ berie na vedomie poverenie za sobášiacich: 

Ing. Ondreja Lančariča, Ing. Miroslava Lacha.

Konštatovanie č. 18
OZ berie informáciu o plate starostu na 

vedomie.
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SPÄTNÝ POHĽAD…

ZARIADENIE PRE SENIOROV ADONIS A ZOS V KRAJNOM

Keď sa ob-
zrieme za svojou 
celoročnou 
prácou, zistíme, 
že začiatok 
roka 2022 bol 
ešte poznačený 
doznievaním 
pandémie 
korony a prvé 
dva mesiace 
sa schádzal len 
výbor. Až mesiac 
marec priniesol 
zmenu, konala 
sa členská 
schôdza a koncom mesiaca aj výročná členská 
schôdza, na ktorej bol ustanovený nový omladený 
výbor organizácie pozostávajúci z jedenástich členov 
DHZ. Neminuli nás ani smutné chvíle, keď nás 
opustili naši dlhoroční členovia. V marci nadzbor-
majster Ľubomír Moravec, v apríli nadzbormajster 
Štefan Horák a nadzbormajster Ján Kubalák. Apríl 
sa už niesol v starých zaužívaných koľajách, konalo 
sa Valné zhromaždenie Územnej Organizácie DPO 
Myjava, staval sa máj a zabezpečovali sme krope-
nie motokrosovej dráhy na pretekoch v Myjave, 
započalo sa s tréningom mladých hasičov. V máji 
sa DHZ Krajné spolu so starostom obce zúčastnil 
na oslavách 130.výročia založenia SDH Brno-
Chrlice. Na konci mesiaca sme sa zúčastnili váľania 
mája, v júni sa konalo IMZ (Informačno-materiálne 
zabezpečenie) okrsku Krajné v Hrašnom. Zúčastnili 
sme sa na memoriáli Jána Kubiša a zároveň podu-
jatia k 100. výročiu založenia DHZ Hrachovište. 
Zúčastnili sme sa tiež ako pozorovatelia a poskytli 
časomieru DHZ Vrbovce pre územnú súťaž Plameň, 
prebehla aj krajská súťaž Plameň v Opatovej nad 
Váhom.

August sa niesol v znamení oslavy 100. výročia 
založenia Zemskej hasičskej jednoty v Trenčíne 
za spoluúčasti SDH Chrlice, zabezpečovali sme 
občerstvenie na akcii Hravé leto 2022, prebehla 
územná súťaž DHZ okresu v obecnom športovom 

areáli a poskytli 
sme časomieru 
na súťaži o po-
hár starostu 
obce pre DHZ 
Vrbovce. V sep-
tembri sa pláno-
val výjazd Lešť 
a v dňoch 28. 
– 29. 10. 2022 
praktický výcvik 
6-členného 
družstva DHZ 
Krajné. Prijali 
sme troch 
nových členov 

a jedného prehláseného z DHZ Myjava.
Začali sa konať pravidelné tréningy mladých 

hasičov v hre Plameň, členská schôdza odsúhlasila 
dokúpenie potrebného materiálu. Predseda zboru 
sa zúčastnil na pohrebe p. Vánikovej, krajskej 
tajomníčky DPO Trenčín. 

Zabezpečili sme osvietenie vianočného stromče-
ka v obci a občerstvenie na vianočné trhy. Čaká nás 
ešte zazimovanie techniky a predpríprava na VČS. 
Počas celého roka sa vykonalo 12 zásahových 
výjazdov, z toho dva s defibrilátorom, uskutočnilo sa 
spoločné IMZ oboch okrskov v Turej Lúke spolu so 
zasadnutím pléna ÚzV DPO Myjava.
Čo dodať záverom? Aj napriek pomalému roz-

biehaniu sa začiatkom roka sme stihli vykonať dosť 
roboty. Náš kolektív, ktorý tvorí 40 členov DHZ, 
vykonáva svoju činnosť vo svojom osobnom voľne 
s láskou k odkazu našich predkov a s porozumením 
pre potreby svojej obce. S nastávajúcim vianočným 
časom ďakujeme za podporu svojim rodinám, bez 
ktorých by sme toto všetko nemohli vykonávať, 
a ďakujeme aj našim sponzorom, ktorí podporujú 
2 % z daní činnosť organizácie DHZ Krajné.

Prajeme všetkým obyvateľom obce pokojné 
a požehnané vianočné sviatky a optimistický vstup 
do nového roku 2023.

Nedbálek Karel, tajomník DHZ

Október – mesiac úcty k starším.
Každoročne v mesiaci októbri, keď príroda 

naberá krásu jesene, prejavujeme všetci svoju 

pozornosť tým, ktorých vlasy sú postriebrené 
šedinami a konanie obohatené veľkými životnými 
múdrosťami.
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A tak sa naši seniori mohli potešiť a zabaviť 
na posedení, ktoré sme pre nich pripravili, ako 
prejav poďakovania a úcty. Začiatok akcie nám 
príjemne spestrili žiačky z miestnej ZŠ .Tie si pod 
vedením p. učiteľky pripravili krásny program 
s básničkami, pesničkami, tancom a na záver ich 
programu všetkých seniorov za celú školu obda-
rovali medom a srdiečkami ktoré žiaci vyrobili. 
V programe pokračovali hudobníci zo skupiny 
Klenotnica, ktorí nám zahrali do tanca i do spevu. 

Ako je už tradícia, kedy naši opatrovatelia neberú 
prácu u nás len ako povinnosť, ale radi sa zúčast-
nia každej akcie aj vo svojom pracovnom voľne, 
aby tiež priložili ruku k dielu. Pomohli s prípravou 
seniorov na akciu a taktiež sa postarali, aby si 
s našimi seniormi zaspievali a zatancovali. Za to im 
opäť patrí veľká vďaka a som rada, že som robila 
vedúcu páve tomuto kolektívu. Samozrejme táto 
vďaka patrí aj ostatným zamestnancom, ktorí boli 
v službe a akýmkoľvek spôsobom prispeli k dobrej 
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nálade. Aby mali všetci dosť síl spievať a voľaktorí 
aj tancovať, bolo pripravené občerstvenie ako 
koláčiky, guláš, kávička, chrupky a sladkosti od 
firmy Mondelez Slovakia

Krásne usmiate a spokojné tváre boli našou 
najväčšou odmenou od babičiek a deduškov.

Toto výnimočné obdobie ma inšpirovalo k na-
písaniu básne, ktorú venujem všetkým ktorých 
oslovila…

Človek nie je krásny len vtedy, keď vládze robiť 
a je v plnej sile.

Človek je krásny, keď z jeho úst vychádza niečo 
láskavé a milé.

Človek je krásny, keď sa ti snaží pomôcť a vždy 
poradí.

Človek je krásny vtedy, keď ho ľudia majú radi.

Ved. opatrovateľov E. Hučková
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HODOVÁ ZÁBAVA V KRAJNOM
Dňa 15. októbra 2022 usporiadala Obec Krajné 

v Požiarnej zbrojnici v Krajnom hodovú zábavu. 
O dobrú náladu a zábavu do skorých ranných hodín 
sa postarala skupina UNI SONG, ktorá v našej obci 
už hrala na ihrisku v Krajnom ešte pred pandémiou. 
Boli sme veľmi milo prekvapení, koľko našich spo-
luobčanov, kamarátov a známych sa prišlo zabaviť 
spolu s nami a zabudnúť tak aspoň na chvíľu na 
každodenné starosti. Všetci zúčastnení mali mož-
nosť vyhrať v tombole pekné ceny, keďže vstupenka 
na zábavu bola zlosovateľná. Občerstvenie bolo 
zabezpečené – chutná pečená klobása s horčicou 
a chlebom spolu s vínkom a kofolou nemohla chý-
bať. Počas tohto večera sme sa presvedčili v tom, že 
veľa dobrých ľudí sa zmestí všade, že i naši občania 
a kamaráti sa vedia dobre zabaviť, zatancovať si 
a porozprávať sa.
Ďakujeme skupine UNI SONG za príjemnú 

zábavu, všetkým, ktorí pomohli a pridali sa k nám 

zorganizovať toto podujatie a sponzorom, ktorí nám 
darovali ceny do tomboly:

• Víno Sardo s.r.o. – špeciality zo Sardínie, 
Myjava

• World Wine Gallery, Myjava
• Dada – decor, Krajné
• Miriam Bukovčanová, Krajné
• Molitex s.r.o., Krajné
• Pedikúra A – Adriana Marková, Podkylava
• Leja – Lenka Janeková, Krajné
• MAQS s.r.o., Krakovany
• BizLink Industry Slovakia s.r.o., Stará Turá
• Erik Šiška – Mäso, Krajné
• Zväz včelárov Krajné
• PK Kovmat s.r.o., Krajné
• Peter Krecháč, Krajné

Bc. Miroslava Matejovičová

VÝSLEDKY KOMUNÁLNYCH VOLIEB
Miestna volebná komisia zverejňuje výsledky 

z volieb do orgánov samosprávy obcí, ktoré sa 
konali dňa 29. októbra 2022.

Z celkového počtu 1 183 osôb zapísaných 
v zoznamoch voličov sa volieb zúčastnilo 625 
voličov. V okrsku č. 1 bolo zapísaných voličov 889, 
volieb sa zúčastnilo 483 voličov a v okrsku č. 2 bolo 
zapísaných voličov 294, volieb sa zúčastnilo 142 
voličov.

Z počtu platných hlasovacích lístkov odovzda-
ných pre voľby starostu obce podľa poradia na 
hlasovacom lístku získali kandidáti tento počet 
platných hlasov:

Počet platných hlasov
Krajné Matejovec Spolu

Ján Konečník, JUDr. 192 96 288

Andrej Lacho 169 37 206

Dušan Mozolák, Ing. 119 9 128

Za starostu obce pre ďalšie volebné obdobie bol 
zvolený JUDr. Ján Konečník.

Z 20 kandidátov za poslancov obecného za-
stupiteľstva boli zvolení 9 kandidujúci s najväčším 
počtom platných hlasov:

Počet platných hlasov
Krajné Matejovec Spolu

1 Ondrej Lančarič, Ing. 297 35 332

2 Jaroslav Obuch 156 88 244

3 Zuzana Talábová 148 88 236

4 Miroslav Lacho, Ing. 208 21 229

5 Dušan Konečník 146 68 214

6 Tomáš Pardavý 182 25 207

7 Drahomíra Michalidesová 180 25 205

8 Pavol Kravárik 164 30 194

9 Pavol Egreši, Ing. 160 21 181

Náhradníci – kandidáti, ktorí neboli zvolení za 
poslancov do obecného zastupiteľstva v poradí 
podľa počtu platných hlasov:

Počet platných hlasov
Krajné Matejovec Spolu

1 Martin Ábel 164 17 181

2 Rastislav Kubiš 166 14 180

3 Andrej Škodáček 147 18 165

4 Vladimír Malý 115 29 144

5 Pavol Macúch, Bc. 126 17 143

6 Tomáš Ochodnický 115 17 132

7 Dušan Nedorost 106 18 124

8 Peter Kubis, Ing. 101 11 112
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KATARÍNSKA ZÁBAVA V KRAJNOM

UVÍTANIE DETÍ DO ŽIVOTA

9 Ján Ferianec 81 26 107

10 Lenka Páleniková, Mgr. 95 12 107

11 Ján Ochodnický 66 10 76

Účasť vo voľbách do orgánov samosprávy obcí 
v roku 2022 bola v Krajnom 54,33 % a v Matejovci 
48,3 %.

Ďakujeme členom okrskových volebných komisií, 
miestnej volebnej komisie a občanom za pokojný 
a plynulý priebeh volieb.

Bc. Miroslava Matejovičová
zapisovateľka miestnej volebnej komisie

Po úspešnej hodovej zábave v Krajnom sme 
sa opäť rozhodli usporiadať Katarínsku zábavu 
v Požiarnej zbrojnici v Krajnom dňa 25. novem-
bra 2022, na ktorú vás všetkých srdečne pozval 
starosta obce. Do tanca nám zahrala skupina UNI 
SONG, ktorá opäť nesklamala a zabávala nás až do 
skorých ranných hodín. Boli sme veľmi radi, že sme 
sa stretli v hojnom počte, že sme videli aj známe 
tváre a spoznali nových ľudí a tak sme sa mohli 
spoločne všetci príjemne zabaviť. Vstupenka nebola 
teraz zlosovateľná, ale každý si ju mohol vymeniť 

za chutný katarínsky punč a navyše všetky dievčatá 
s menom Katarína dostali tričko s nápisom obce 
Krajné. Na posilnenie bol v našej ponuke chutný 
guláš, čapované pivko a kofola, vínko, minerálka 
a slané pochutiny. 
Ďakujeme skupine UNI SONG za príjemnú 

zábavu a verím, že sme sa aj tentokrát veľmi dobre 
zabavili a stretneme sa v takom počte a s takými 
dobrými a milými ľuďmi niekedy nabudúce. 

Bc. Miroslava Matejovičová

V sobotu 3. decembra 2022 sme mali možnosť 
opäť privítať v našej obradnej sieni obce Krajné 
naše najmenšie deti. Hromadného uvítania detí 
do života sa zúčastnili 4 deti spolu s rodičmi a ich 

blízkymi. Bolo veľmi krásne sa pozerať ako tieto 
malé stvorenia pokojne spia či už v kočíku, v au-
tosedačke alebo v náručí svojich rodičov, prípadne 
v našej kolíske, ktorá je vždy pripravená v našej 
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obradnej sieni. Pri každom uvítaní do života, je na 
stole prichystaná ich pamätná kniha, do ktorej za-
pisujeme tieto milé udalosti. Z tejto slávnosti bol do 
nej tiež nakreslený nový záznam, ktorý po prečítaní 
príhovoru starostu všetci rodičia podpísali.

Veríme, že aj na budúci rok budeme môcť 
privítať našich malých občanov Krajného spolu 

s Vami, odovzdať im malý darček a spoločne stráviť 
tie pekné chvíle. Ďakujeme dievčatám za pripravené 
básničky a ochotu prísť vždy medzi nás a spoločne 
tak privítať novorodeniatka našej obce.

Bc. Miroslava Matejovičová
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MIKULÁŠ V KRAJNOM A V MATEJOVCI

Ako to už každý rok býva, aj my sme v pondelok 
5. decembra 2022 netrpezlivo očakávali pred 
Požiarnou zbrojnicou v Krajnom príchod Mikuláša 
s anjelom a čertom, aby našim deťom priniesol 
sladkosti a ovocie. Zvedavé očká našich najmen-
ších najskôr ale upútalo predstavenie anjelského 
divadielka, ktoré bolo naozaj veľmi krásne. Po 
predstavení nakoniec prišiel i Mikuláš s čertom, 

nezabudol a prišiel s veľkým mechom plným slad-
kostí sem pred našu Požiarnu zbrojnicu v Krajnom, 
ako i deň predtým, v nedeľu 4. decembra 2022, do 
Kultúrneho domu v Matejovci, kde bola pre naše 
deti prichystaná bohatá tombola. Kto bol smelý, 
mohol si s Mikulášom a čertom i zatancovať.
Ďakujeme členom DHZ Krajné za pomoc pri 

zorganizovaní stretnutia s Mikulášom, divadelnému 

aby sme spolu s ním rozsvietili stromček a mohol 
deťom rozdať sladkosti, ktoré sa ukrývali v jeho 
mikulášskom mechu. Na všetky deti dával pozor 
i čert s anjelom.

Počas celého predstavenia sa deti mohli zohriať 
pri chutnom čaji a rodičia pri varenom vínku.

Je milé a sme veľmi radi, že sme mohli sledovať 
natešené deti, že ani tento rok na ne Mikuláš 

spolku Krajné za pekný program, ktorý pre naše 
deti prichystali, ako i dobrým a ochotným ľuďom 
z časti Matejovec, ktorí zase zorganizovali pre deti 
pekný program v Kultúrnom dome v Matejovci.

Veríme, že aj na budúci rok príde Mikuláš medzi 
nás, aby potešil naše deti a rozsvietil nám vianočný 
stromček.

Bc. Miroslava Matejovičová
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KOĽKO LÁSKY SA ZMESTÍ DO KRABICE OD TOPÁNOK?
Obec 

Krajné sa 
aj tento rok 
zapojila do 5. 
jubilejného 
ročníka ce-
loslovenskej 
výzvy „Koľko 
lásky sa zmestí 
do krabice 
od topá-
nok?“ I tieto 
Vianoce sme 
mali možnosť 
potešiť senio-
rov po celom 
Slovensku 
a darovať im 
aspoň takýmto 
spôsobom niečo pekné, chutné, milé, voňavé, čo 
im spraví radosť a zahreje pri srdiečku.

V našej obci sa nám podarilo vyzbierať 22 kra-
bičiek, ktoré boli naplnené krásnymi vecami, či už 
kozmetikou, krížovkami, knihami, keksíkmi, čajmi, 
kávou, niečím hrejivým ako ponožky, rukavičky 

alebo i vo-
ňavým a, 
samozrejme, 
i rôznymi 
s láskou a zo 
srdca ručne 
vyrábanými 
predmetmi, 
anjelmi, 
pohľadnicami, 
obrázkami 
a pod.
Ďakujeme 

všetkým, ktorí 
sa do tejto 
výzvy zapojili, 
a pomohli 
urobiť radosť 
a vyčariť 

úsmev na perách našim najstarším občanom nielen 
tu u nás v obci, ale i v zariadeniach opatrovateľskej 
služby a v zariadeniach pre seniorov po celom 
Slovensku.

Bc. Miroslava Matejovičová

EXKURZIA EKO PARK PIEŠŤANY
5. 10. 2022 sme my prváci a druháci navštívili 

Eko Park Piešťany. Bolo tam krásne. Čakalo nás tam 
veľa zaujímavých zvierat. V ZOO žije viac ako 274 
zvierat z Afriky, Ázie, Južnej a Severnej Ameriky, 
Austrálie a Európy. Mali sme možnosť niektoré 
zvieratká pohladkať a tiež ich nakŕmiť. Najviac sa 
nám páčilo kŕmenie morčiatok, králičkov a papagá-
jov. Všeličo sme sa o nich dozvedeli. Potom sme sa 
občerstvili a navštívili aj ihrisko, kde sme si zaskákali 
na trampolínach, pohrali sme sa v domčekoch, 
zviezli na lanovke. Bola to krásna exkurzia!
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MEDZINÁRODNÝ DEŇ ŠKOLSKÝCH KNIŽNÍC
Naša škola sa dňa 24. októbra 2022 zapojila 

do Medzinárodného dňa školských knižníc na tému 
: Ako máme radi našu školskú knižnicu“. 
Školská knižnica zorganizovala podujatie pod 
názvom Knihotúlanie. Zapojili sa žiaci primár-
neho vzdelávania. Zábavnými formami práce 
s knihou sme sa snažili podporiť u žiakov dobrý 
a trvalý vzťah ku knihe, školskej knižnici a k čítaniu, 
poznávaniu nového. V tento deň mohli deti priniesť 
do triednych knihovničiek, ktoré nám dal p. riaditeľ 
Mgr. Milan Medveď vyhotoviť ku začiatku školského 
roka, knihy, ktoré už majú prečítané a chceli by ich 
darovať do triedy. Obohatili sme si triedne knihov-
níčky o nové knihy. Ďakujeme deťom, ktoré knihy 
priniesli.

Prváci a druháci sa túlali knižnicou a hľadali  kni-
hy o zvieratkách. Pracovali s knihou od Jozefa 
Pavloviča – Štvornohé rozprávky. Pani učiteľky 
pripravili pre deti veľa aktivít. Hádali zvuky zvierat, 
hádanky, zdramatizovali si rozprávku a iné.

Tretiaci a štvrtáci sa počas tohto dňa preniesli 
do sveta čarovnej mágie, bosoriek a strigôňov. 
Prezliekli sa do kostýmov, ktoré si pripravili doma, 
a tak premenili nielen knižnicu, ale aj svoje triedy 
na čarovné. Pracovali s knihou Rozprávky o bosor-
kách, čarodejniciach a ježibabách, Pani učiteľky si 
pripravili veľa čitateľských aktivít, ktoré deti zaujali. 

Práca s textom od Tomáša Janovica – Rozprávka 
o ježibabách, matematické čarovanie, tvorivá úloha 
od ježibaby Dziny, túlanie sa knižnicou a hľadanie 
kníh a rôzne iné.

Som presvedčená, že tento deň bol pre deti 
zaujímavý a práca s knihami sa im páčila.

Verím, že  naša školská knižnica privíta ďalších 
nových čitateľov.

Ľubica Karliková
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EXKURZIA V HASIČSKEJ STANICI

Dňa 28. 6. 2022 deti  3. a  4. ročníka navští-
vili Hasičskú stanicu v Myjave. Po príchode sme 
sa presunuli do garáže, kde nás privítal veliteľ 

hasičského zboru aj s kolegami. Porozprával deťom 
o práci hasičov, ukázal im rôzne oblečenia a po-
môcky, ktoré potrebujú hasiči pri svojej práci. Deti 
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so záujmom počúvali  a pána veliteľa sa pýtali rôzne 
otázky. Veľmi ich zaujali hlásenia, dokonca v pria-
mom prenose si jedno hlásenie vypočuli.

A na čo všetci najviac čakali a na čo sa tešili? Na 
veľké hasičská autá, do ktorých si mohli nastúpiť. 
Pán veliteľ upozornil aj na to, aby si všimli, ako 
musí byť v hasičskom aute všetko na svojom mieste. 
Na záver spustil sirény a majáky, čo sa deťom veľmi 

páčilo. Po prehliadke garáže sme sa presunuli von 
na dvor, kde si naši tretiaci a štvrtáci vyskúšali 
prácu s hasičskými striekačkami a osvojili si základy 
poskytnutia prvej pomoci, ktorá je dôležitá pri 
záchrane ľudských životov.

Plní dojmov a zážitkov sme sa pred hasičskou 
stanicou rozlúčili s hasičmi a poďakovali sa za 
príjemné strávené dopoludnie.

HALLOWEEN V ŠKOLSKOM KLUBE
V utorok 25.októbra sa vyzdobený školský klub 

zmenil na čarovné miesto plné duchov, bosoriek, kost-
livcov, upírov, tekvičiek a ďalších tajomných postáv.

Svoju kreativitu deti predviedli pri výzdobe klubu, 
ale aj pri súťažnom modelovaní tekvičiek. Úspešne 
sme zvládli aj maľovanie na tvár.

Halloweenske popoludnie bolo plné súťaží, hier 
a tanca. Odmenou bolo zdravé maškrtenie a kopec 
zábavy.

vychovávateľky
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MIKULÁŠSKY DEŇ

Po dvojročnej prestávke sa 27. 11. 2022 v našej 
škole uskutočnil deň plný Mikulášskych prekvapení, 
zaujímavých aktivít a zábavy.

Už v dopoludňajších hodinách sa začal na škol-
skom ihrisku Mikulášsky futbalový turnaj. Z kuchyne 
sa šírila vôňa kapustnice a gulášu, ktorá navodzova-
la atmosféru Vianoc. V učebniach vrcholili prípravy 
aktivít a kreatívne dielne pre deti, rodičov a verej-
nosť. Na cestu do našej školy sa vydal aj Mikuláš 
s anjelom a dvomi čertami.

Zatiaľ čo 6 mužstiev zvádzalo boj na multi-
funkčnom ihrisku o prvenstvo, o 12 tej hodine sa 
otvorili dvere školy aj pre návštevníkov tvorivých 
dielní. Hneď pri vchode ich čakali Mikuláš, anjel 
a čerti, ktorí pozývali všetkých napísať list Ježiškovi. 

Mikuláš sľúbil odovzdať ich pozdravy a želania 
Ježiškovi osobne.

Tvorivé dielne ponúkali výrobu vianočných 
ozdôb z papiera a iných materiálov, zdobenie 
medovníkov, ktoré mohli deti ochutnať, pečenie 
chutných vianočných oblátkov, slaných aj sladkých, 
ktoré najčastejšie končili v brušku tvorcov. Pletenie 
košíkov z pedigu a výrobu zaujímavých predmetov 
z keramiky, hrnčekov, misiek, ktoré si mohli náv-
števníci vytočiť na kruhu. Mohli si ozdobiť malé via-
nočné stromčeky, mikulášske rukavice a anjelikov. 
Tešil nás pohľad na rozžiarené tváre detí nesúcich 
si svoje výrobky z dielní. Samozrejme nechýbala 
ani trampolína, kde si mohli deti vyskákať posledné 
zvyšky energie. Doplniť ju bolo možné v bufete, kde 
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sa podával čaj, nápoje, kapustnica, guláš, či cibuľo-
vý chlieb.

Futbalový turnaj sa skončil vyhodnotením a odo-
vzdaním cien v poobedňajších hodinách.
 1. miesto – Slavoj Vaďovce
 2. miesto – Movies Myjava
 3. miesto – „Dnes vystrájame my“ z Podolia

Najlepším hráčom sa stal Matúš Jorík z Jablonky.
Zápas rozhodovali p. uč. Jozef Jaroš a p. uč. 

Andrej Škodáček.

Mikulášsky deň sa skončil, a my sa tešíme na 
budúcoročný. Tento bol úspešný, zúčastnilo sa ho 
veľa našich žiakov, ale aj veľa detí z iných obcí. 
To nám dáva nádej, že sa všetkým páčilo a prídu 
opäť.

Poďakovanie patrí, všetkým zamestnancom 
školy, ktorí si našli chuť a čas, aby pripravili toto 
skvelé podujatie.

Jana Domiňáková

FINANCOVANIE ŠKOLY
Ešte nikdy som nereagoval na článok v novinách 

svojím komentárom. Vždy sa radšej rozprávam 
s ľuďmi osobne, aj keď nie vždy je to len o príjem-
ných záležitostiach. V poslednom čísle Krajnianskych 
novín som však v príspevku pána starostu zaregistro-
val niekoľko informácií o škole, ktoré nie sú presné. 
Nazval by som ich prinajlepšom zavádzajúce. Keďže 
správy o školstve sa ma bytostne dotýkajú, musím sa 
k nim vyjadriť. Pokúsim sa vysvetliť spôsob financo-
vania škôl a priblížiť vám realitu v Krajnom.

Na začiatok uvádzam, že prideľovanie finančných 
prostriedkov slovenským školám a školským zaria-
deniam je veľmi zložité a neprehľadné. Dlhú dobu si 
myslím, že dôvodom je to, aby sa mohli na ceste do 
škôl vytratiť. Do škôl prichádzajú dve kopy peňazí. 
Prevádzka základnej školy a osobné náklady jej za-
mestnancov sú financované z rozpočtu ministerstva 
školstva. Materská škola, školský klub detí a školská 
jedáleň sú financované z podielových daní samo-
správy, v našom prípade z obce. A tu je ten najväčší 
problém. Mnoho rokov pri každom proteste, štrajku, 
jednaní školy žiadajú od vlády, aby financovanie 
zjednotili a prešlo pod ministerstvo školstva. Dôvod 
je jednoduchý. Základná škola podľa zákona MUSÍ 
dostať od obce všetky pridelené finančné prostriedky, 
obec nemôže nimi disponovať. Oproti tomu obec, 
ktorá má povinnosť financovať školské zariadenia 
(MŠ, ŠKD, ŠJ), podľa zákona MOŽE, ale aj NEMUSÍ 
pridelené financie z podielových daní do školy poslať. 
Z tohto jednoduchého dôvodu Združenie miest, obcí 
a samospráv nie je ochotné na podmienku zjednote-
nia pristúpiť. Disponujú totiž veľkým balíkom financií, 
s ktorým môžu manipulovať.

Všetky peniaze, ktoré sú škole a zariadeniam 
pridelené, musia prejsť účtami samosprávy, teda aj 
našej obce. Do obecného rozpočtu je našou po-
vinnosťou poslať aj finančné prostriedky z grantov, 
projektov, úradu práce, vlastných príjmov, prenáj-
mov, ale aj dary od rodičov, priateľov, podnikateľov. 

Tie nám potom obec zasiela na školský výdavkový 
účet. Až potom môžeme tieto financie využívať. 
Pre príklad uvádzam, že takýmto spôsobom v roku 
2020 si obec ponechala 45 502 €, ktoré dostala 
na kalendárny rok v podielových daniach na deti 
a žiakov. K tomu ešte možno prirátať 11 958 €, 
ktoré boli zaslané ministerstvom ako mzdové pro-
striedky na zachovanie pracovných miest učiteliek 
materskej školy počas koronakrízy. Tie nám však 
obec naspäť neposlala s odôvodnením, že je to uhol 
pohľadu, komu tie peniaze patria. Pritom zamest-
návateľom učiteliek je škola a nie obec Krajné. 
Paradoxom je, že o pol roka mi prišla výzva, že 
škola využila uvedené prostriedky. Preposlal som 
výzvu na obec, aby zdokladovali, kde ich použili. 
Bez odozvy. Vysvetľoval som ministerstvu práce, 
že sme nedostali a ani neminuli žiadne prostriedky 
z eurofondov na materskú školu. Písal som aj 
ministrovi školstva, aby skontrolovali, kde peniaze 
zostali. Lebo som presvedčený, že takto sa to udialo 
na mnohých materských školách. Opäť bez odpove-
de. Nakoniec ma z ÚPSVaRu posledný deň lehoty 
dotlačili k tomu, že som potvrdil využitie financií 
pre našu MŠ. Argumentom bolo, že nám ich poslali 
na účet školy. Ako som však vyššie písal. Musíme 
všetky prostriedky poslať na obec. A tá nám ich 
nazad nezaslala. Ale to pre ÚPSVaR nebol dôvod, 
aby som dokument nepodpísal. Tri mesiace som 
sa s pánom starostom handrkoval o peniaze, ktoré 
patrili škole. Počul som len „nemáme, neposielajú, 
nedáme, covid,…“ Zistil som však, že financie na 
obec chodili riadne. Kde skočili, nevedno. V takých-
to prípadoch mi vždy pomohli až poslanci obecné-
ho zastupiteľstva, ktorí vyzvali obec na plnenie si 
povinností. Lenže problém bol v tom, že obec už 
všetky prostriedky minula a nemala z čoho dlžnú 
čiastku uhradiť. Takže sarkasticky môžem oznámiť, 
že trebárs chodník od autobusového nástupišťa po 
krčmu, môžete volať chodníkom ZŠ s MŠ Krajné.
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Pán starosta písal, že vyriešil otázku vzájomného 
financovania. Neviem, ako to myslel, lebo škola a jej 
zariadenia nemajú ako obec financovať. Jedine tak, 
ako som popísal vyššie, že nám peniaze nepošlú, 
ale si ich nechajú. Zavádzajúce je aj to, že 
kreoval rozpočet na základe presne 
stanovených kritérií a podmienok. 
Financovanie škôl a školských zaria-
dení sa riadi presne stanovenými 
pravidlami, ktoré určujú zákony, 
vyhlášky a nariadenia a nie 
starostovia obcí. Rozpočet školy 
sme tvorili vždy na základe doho-
dy s predstaviteľmi obce a vždy to 
fungovalo. Teraz máme všeobecne 
záväzné nariadenie, ktoré z veľkej časti 
upravovala škola. Platby nám chodia pra-
videlne v presne stanovenej výške. Aspoň sa 
mi uľahčilo. Môj osobný názor však je, že ak mám 
poctivý úmysel podporovať vzdelávanie, dokonca 
zo zákona musím, tak na to nepotrebujem žiadne 
všeobecne záväzné nariadenie, ktoré mi to nariadi.

Úplne prekrútené je vyjadrenie, že obec Krajné 
veľkú časť svojho rozpočtu dáva na chod školy. 
Vyššie som popísal, že všetky finančné prostriedky 
pre ZŠ, MŠ, ŠKD, ŠJ musia ísť do rozpočtu obce, 
ktoré nám potom preposiela obec na účty školy. 
Čiže ministerstvo školstva pošle obci peniaze na 
fungovanie základnej školy, ministerstvo vnútra 
pošle obci peniaze na činnosť MŠ, ŠKD a ŠJ. Vždy 
podľa počtu žiakov a podľa presne určených ko-
eficientov, ktoré sú stanovené nariadeniami vlády. 
Zjednodušene povedané: Ak by v obci nebola škola 
a ostatné školské zariadenia, tak by do rozpočtu 
obce neprišli finančné prostriedky na deti. Nikdy 
som nechcel pre školu viac peňazí, ako obec 
dostala zo štátneho rozpočtu. Ak to niekto tvrdí, 
tak to nie je pravda. V škole si rozpočet členíme 
na osobné náklady a prevádzku podľa jednotlivých 
zložiek. Zamestnanci nemajú osobné ohodnotenie. 
Ak si peniaze ušetríme, všetci za prácu navyše 
dostávajú odmeny. Odmeny zamestnancov ani 
odmeny riaditeľa školy nemajú vplyv na rozpočet 
obce. Vyplácajú sa len z ušetrených prostriedkov, 
ktoré sú na účte školy.

Veľmi ma prekvapila aj informácia o zakúpení 
pozemku pod bývalým starým šenkom. V roku 
2019 ma zavolal pán starosta a povedal mi o úmysle 
zakúpiť tento pozemok. Ale obec by si musela 
zobrať pôžičku na zaplatenie. Či by som nepomo-
hol. Budova bola v neprehľadnej križovatke a dlhé 
roky sa rodičia dožadujú rozšírenia parkovacích 
miest pred školou. Zdá sa mi správne vytvoriť na 
ploche parkovisko, zvýšiť bezpečnosť detí, osadiť 

lavičky a priestor zmysluplne využiť. Lenže škola si 
nemôže vziať pôžičku. Tak sme to vyriešili tak, že 
obec si na kúpu pozemku požičia prostriedky, škola 
sa vzdá dobrovoľne po dobu 4 rokov finančných 

prostriedkov na splácanie úveru a obec sa 
stane vlastníkom pozemku, kde vybu-

duje parkovisko. V septembri 2023 
bude posledná splátka, ale úver sa 
splatí celý z prostriedkov, ktorých 
sa škola vzdala. A nepotrebovali 
sme na to ani všeobecne záväzné 
nariadenie. Potom prišiel rok 
2020, kedy škola prišla o peniaze, 
o čom som písal vyššie. Popritom 

sme pôžičku stále splácali.
Ako ďalej pán starosta písal, dal 

hlavu dokopy s odborníkmi. Ja si pamä-
tám, že keď bol poslancom, tak vždy hovoril, 

že peniaze, ktoré patria škole, treba aj škole poslať. 
Keď sa stal starostom a sedel na druhej strane stola, 
platilo to prvý rok aj bez VZN. Potom sa asi stretol 
so spomínanými odborníkmi na ZMOSe a dozvedel 
sa, že to s tými peniazmi pre školu nemusí prehá-
ňať. Inak si to neviem vysvetliť.

Ak by ešte niekto pochyboval a myslel si, že 
škola ochudobňuje obec, tak to zhrniem:
• každý rok dostáva obec finančné prostriedky na 

záujmovú činnosť detí podľa počtu detí a mlá-
deže vo veku 5 – 16 rokov s trvalým pobytom 
v obci – cca 12 000 €. Škola si z týchto financií 
nežiada ani 1 euro. Zostávajú na účte obce, 
neviem, na čo sa využívajú.

• 4 roky splácame úver za pozemok pod bývalým 
šenkom – 40 000 € + úrok

• všetky žiacke a mládežnícke športové organizá-
cie majú vždy prenájom telocvične na tréningy 
zdarma – energie, voda, upratovanie

• už niekoľkokrát som dostal od pána starostu 
otázku, či škola pomôže obci. Ale nemalo by to 
byť naopak?
S jedným s pánom starostom súhlasím, keď 

napísal, že človeka poznáš podľa reči. Ale doplnil 
by som, že podľa skutkov ešte dôkladnejšie.

Nie ľahko sa mi píše tento článok. Chcel som 
ním objasniť, že škola nepripravuje obec a občanov 
o financie. Som človek mierumilovný. Ale keď sa 
mi niečo nepáči v spojitosti so školou, snažím sa 
dať veci na pravú mieru. A nakoniec, je čas, kedy 
ma nikto nemôže upodozrievať, že by som chcel 
manipulovať s preferenciami vo voľbách do samo-
správy. Verím, že naša spolupráca bude prebiehať 
na profesionálnej a rešpektujúcej úrovni.

Milan Medveď
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VIANOČNÝ PRÍBEH

V pondelok 28. novembra 2022 sa štvrtáci 
spolu s tretiakmi zúčastnili v knižnici v Piešťanoch 
vernisáže výstavy ilustrácií Vladimíra Krála. 
Návšteva výstavy bola spojená so scénickým čítaním 
z knihy Josteina Gaardera – Vianočné mystérium. 
Vianočný príbeh vo forme adventného kalendára 
so skvelými ilustráciami Vladimíra Krála zaujme 
každé dieťa. Je to neuveriteľný príbeh nórskeho 

dievčatka, ktoré sa v predvianočnom ruchu stratí 
mame v obchodnom dome. Čo všetko zažije sa 
dozviete v knihe, ak si ju prečítate. Našim deťom sa 
kniha veľmi páčila a zaujal ich workshop, v ktorom 
si vytvorili na vianočný stromček anjela. Uvedomili 
sme si, že prichádza predvianočný čas, na ktorý sa 
určite všetci tešíme.

p. učiteľky Karliková a Vydarená

PLAVECKÝ VÝCVIK
Od 6. októbra do 11. novembra 2022 žiaci 

4. ročníka absolvovali základný plavecký kurz. 
Uskutočnil sa v priestoroch penziónu Adam 
v Podkylave pod vedením inštruktora plávania pána 
učiteľa Mgr. Jozefa Jaroša.. Počas desiatich návštev 

plavárne si malí plavci osvojovali základné plavecké 
zručnosti. Každý sa snažil a robil pokroky vlastným 
tempom. Boli disciplinovaní a snaživí. Všetci mali 
radosť z pobytu vo vode, čo bolo vidieť na ich 
tvárach.
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ANGLICKÉ DIVADLO TISÍC A JEDEN PRÍBEH

V októbri 2022 zavítalo do našej školy divadlo 
z Martina s predstavením Tisíc a jeden príbeh. Na 
predstavenie sa išli pozrieť žiaci od 3. po 9. ročník. 
Vystúpenie bolo zábavné a deti si ho užili. Kulisy 
boli veľmi pekné a zaujímavé. Herci používali dva 
jazyky, slovenský a anglický. Táto skutočnosť veľmi 
pomohla deťom, ktoré študujú angličtinu.

Príbeh bol inšpirovaný rozprávkou Tisíc a jed-
na noc. Jedného dňa boli z vraždy kráľovského 
šaša obvinení traja cudzinci. Našťastie kráľ rád 
počúval príbehy, takže títo muži mali šancu 
zachrániť si život. Snažili sa vyrozprávať nejaké 
príbehy, ktoré boli zaujímavejšie ako príbehy 
kráľovského šaša.

Príbeh bol o kráľovskom šaškovi, ktorého jedné-
ho dňa zabil moslimský krajčír. Krajčíra odviedli ku 
kráľovi a prikázali mu sťať hlavu. Vtom sa objavili 
dvaja muži – židovský námorník a kresťanský lekár 
– a začali sa hádať, kto zabil šaša. Kráľ im chcel 

odrezať hlavy, ale povedal, že ak mu niekto z nich 
povie lepší príbeh ako ten šašo, nechá ich žiť. Žid 
rozprával príbeh o mužovi so sluhom. Kráľ usúdil, 
že príbeh nie je taký zaujímavý ako príbehy kráľov-
ského šaša. Kresťan rozprával svoj príbeh o mužovi 
s lietajúcim kobercom. Kráľ povedal kresťanovi to 
isté ako Židovi. Moslim bol posledný, kto rozprával 
príbeh. Rozprával príbeh o chudobnom mužovi, 
ktorý každý deň naozaj tvrdo pracoval. Kráľovi sa 
tento príbeh nepáčil. Znovu prikázal, aby im odsekli 
hlavy. Hneď potom, ako zistili, že nikto z nich šaša 
nezabil, bol už mŕtvy. Zadusil sa jedlom. Kráľ nechal 
všetkých troch mužov žiť.

Dojem a pocity, ktoré majú deti i dospelí po 
divadelnom predstavení, sú iné ako filmy v kine, 
takže sa tešíme na ďalšie takéto zaujímavé predsta-
venie v našej škole.

Ema Vaváková
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NÁVŠTEVA KNIŽNICE V PIEŠŤANOCH

Najšikovnejší čitatelia druhého a tretieho 
ročníka navštívili dňa 11. novembra 2022 kniž-
nicu v Piešťanoch. Mali možnosť pozrieť si sprí-
stupnenú pestrofarebnú výstavu ilustrácií českej 
výtvarníčky Anety Františky Holasovej s názvom 
Tajomné svety akvarelu. Už samotný názov 
výstavy prezrádzal, že najpoužívanejšou výtvarnou 
technikou ilustrátorky je akvarel. Jej najväčšou 
inšpiráciou pre texty aj ilustrácie je príroda. 
Texty a obrázky autorky sú radostné a nežné. 
Našim deťom sa výstava veľmi páčila. Po prezretí 

výstavy čakalo našich druhákov a tretiakov malé 
prekvapenie. Bol to výtvarný workshop, kde sa 
zahrali na ilustrátorov a vytvorili akvarelovú koláž 
podmorského sveta. A z čoho sa deti tešili naj-
viac? Zaujala ich výstava rôznych hračiek, budov, 
zvierat, strojov, ktoré boli vytvorené z lega. Aj 
takáto zaujímavá výstava bola nainštalovaná 
v knižnici v Piešťanoch.

p.učiteľky: Ľubica Karliková 
a Veronika Vydarená



22

MUŽI
Po náročnej predošlej sezóne sme vedeli, že 

opäť nás nečaká nič ľahké. Hráčov v dedinských 
kluboch ubúda, navyše v našom tíme sa objavili 
aj dlhodobejšie zranenia. Snažili sme sa zachovať 
stabilitu kádra, aby sme boli v náročnej súťaži aj túto 
sezónu konkurencieschopní.

Z dôvodu inštalácie nového zavlažovacieho 
systému sme prvé dva zápasy odohrali vonku. 
Vlastne iba jeden, hneď v úvode augusta v Beckove, 
kde sme po dobrom výkone prehrali 2 : 3. Na druhý 
zápas, ktorý sa mal hrať v stále prebiehajúcom 
dovolenkovom období, navyše v sobotu, vo veľmi 
nevhodnom termíne, sa nám nepodarilo zložiť 
mužstvo v dostatočnom počte a do Hrnčiarového 
(Lubina-kopanice) sme nevycestovali.

Od prvého domáceho zápasu sa ale zlepšil 
počet, hra aj výsledky. Prekvapili sme ambicióz-
neho ašpiranta na postup z Potvoríc, no vedenie 
2 : 0 sme neudržali a remizovali sme 2 : 2. Tradične 
bojovný zápas s Vrbovcami sme vyhrali 1 : 0. Prehra 
v Kostolnom 2 : 1 bola po svadobnej noci Lukáša 
Dobrovodského tesná a po neuznanom góle aj 
trochu smolná. Súper žiadosť o preloženie nepri-
jal. Následne prišiel domáci dvojzápas, ktorý bol 
vrcholom našej jesene. Vo sviatočný štvrtok sme 
po najlepšom výkone tejto časti porazili Pobedim 
3 : 0 a v nedeľu sme výhru potvrdili porážkou 
favorita z Brezovej 2 : 1. V ďalších 2 zápasoch nás 

zdobila najmä defenzíva, z Polianky sme priviezli 
bod za bezgólovú remízu a doma so susedom 
v tabuľke Hrádkom sme v lejaku na rozmočenom 
teréne na hranici regulárnosti rozhodli o víťazstve 
1:0 až 5 minút pred koncom. Za dohratie tohto 
zápasu patrí všetkým aktérom obdiv, lebo poveter-
nostné podmienky najmä v 2. polčase boli veľmi 
náročné.

Záverečné trio zápasov sme začali v Čachticiach. 
Tie majú asi najkvalitnejšie mužstvo v našej súťaži 
v tejto sezóne, hoci po jeseni je na čele Beckov. 
Napriek tomu, i napriek našim absenciám a ďalším 
nepriaznivým skutočnostiam, sme v prvom polčase 
domácich potrápili, no napokon sme prehrali až 
5 : 0. Najhorší moment jesene prišiel doma a práve 
na hody. Po zraneniach dôležitých hráčov sme 
v zápase so Zemianskym Podhradím nezvládli druhý 
polčas a prehrali sme 0 : 3. Chceli sme ale tento 
nezdar odčiniť v poslednom kole. V Novej Vsi sme 
hrali síce opäť s oklieštenou zostavou, ale rozumne, 
čo napokon prinieslo prvé víťazstvo z trávnika 
súperov v podobe výsledku 3 : 2.

Po polovici súťaže sme presne v strede tabuľky, 
z 13 tímov nám patrí 7. priečka za vyrovnanú 
bilanciu 5 výhier, 2 remízy a 5 prehier. Výrazného 
strelca nemáme, po 4 góly dali Matúš Puškár 
a Rasťo Miškech. Je to reálny obraz našich mož-
ností, pozíciu si chceme udržať, prípadne o jedno 
či dve miesta aj vylepšiť. Veríme, že úzky káder 

TJ SLOVAN-ROVNOSŤ KRAJNÉ – HODNOTENIE 
JESENNEJ SEZÓNY 2022/2023
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sa nám v zime podarí rozšíriť a uzdravia sa nám 
naši kmeňoví hráči. Chceme sa podľa možností 
dobre pripraviť na jarnú časť a v nej sa prezentovať 
zodpovednou hrou tak v defenzíve, ako aj v útočnej 
fáze.

Káder v jesennej časti sezóny 2022/2023: Ján 
Mazíny, Ľubomír Arbet, Lukáš Dobrovodský, 
Štefan Škodáček, Matúš Puškár, Roman 
Marek, Marcel Kostelný, Samuel Kňazský, 
Dominik Medveď, Šimon Kolník, Pavol Klimek, 
Samuel Vavák, Branislav Drobný, Libor Javro, 
Michal Beňo, Andrej Lacho, Michal Drška, 
Rastislav Miškech, lekár a masér Vladimír Kostelný, 
hrajúci vedúci mužstva Ľubomír Elíz.

tréner mužov Andrej Škodáček

U13
Po minulosezónnom víťazstve v lige asi len 

málokto čakal, že sa našim mladším žiakom bude 
rovnako dariť aj túto sezónu. Aj po odchode 
viacerých kľúčových hráčov sa trénerovi Melicherovi 
družstvo podarilo výborne poskladať, čomu pomohli 
viaceré posily z našej prípravky. Už od začiatku 
sezóny naši žiaci udávali tempo hry v celej lige, 
kde prvých 7 zápasov s prehľadom vyhrali. Činil 
sa najmä kapitán Aleš Kolník, ktorý za pol sezóny 
nastrieľal 16 gólov a stal sa tak najlepším strelcom 
celej ligy na jeseň. Netreba však zabúdať na naše 
dievčenské duo Vičanová a Ďurišová, bez ktorých 
by to naše družstvo nemalo vôbec ľahké. Veľmi 
dobrú prácu spravil s U11 tréner Miroslav Macáček, 
ktorý všetkých piatich hráčov, ktorí sa posunuli 
o úroveň vyššie do U13 výborne pripravil, za čo mu 
patrí veľká chvála. Keď berieme aj minulú sezónu, 
tak sa našim mladším žiakom podarilo vyhrať 21 
zápasov v rade, čo tu ešte nebolo. Nad ich sily bol 
súper v poslednom zápase Dolné Sŕnie, ktorý využil 
veľkú maródku nášho tímu, a tak nám prekazil šnú-
ru, ktorú sme si tvorili. Opäť zimujeme na prvom 
mieste v tabuľke, a tak nám neostáva nič iné, len 
počas zimnej prestávky poriadne potrénovať a do-
končiť sezónu obhajobou.

U15
U našich starších žiakov trénera Melichera 

vystriedal na poste tréner Marko. Ten však už pred 
sezónou vedel, že to nebude prechádzka ružovou 
záhradou. Po výborných 3 rokoch našich žiakov 
musela prísť generačná obmena. Áno, je to práve 
tento rok. Chlapci proti starším a hlavne vyspelej-
ším súperom ťahajú za kratší koniec, ale netreba 
zabúdať na ich bojovnosť v každom zápase, za 
čo im patrí veľká pochvala. Za 13 zápasov sa im 

podarilo nazbierať zatiaľ 6 bodov, kde doma vyhrali 
nad Hornou Stredou, dvakrát remizovali so Starou 
Turou a raz s Čachticami. Treba trpezlivosť, hlavne 
cez zimu potrénovať a výsledky sa dostavia.

tréner tímu U13 Branislav Melicher

U11
V príprave na sezónu 2022/2023 sme sa 

sústredili hlavne na zlepšenie kondície a tímovej 
hry, čo sa nám, bohužiaľ, podarilo splniť len čias-
točne. Výkony boli premenlivé, avšak ako veľké 
plus vidím vytrvalosť nášho tímu. Turnajové súťaže, 
v ktorých sme častokrát hrali hneď 2 zápasy za 
sebou boli náročné, no napriek tomu sme dokázali 
súpera potrápiť. Ako mínus vidím nevyvážené 
výkony, keď v jednom zápase dokážeme súpera 
zdolať s vysokým skóre, no v ďalšom sme radi, keď 
sa nám podarí získať aspoň 3 body. Ďalším veľkým 
mínusom je pre mňa nedostatočná tímová hra po-
čas zápasu. Máme hráčov, ktorí reprezentujú klub 
a obec už nejaký čas, avšak vo väčšine zápasov mali 
problém si nahrať. Tento nedostatok sme čiastočne 
dokázali odstrániť sústredením tréningov na prácu 
s loptou a vzájomné nahrávky. V závere jesennej 
časti sezóny sme sa už ukázali hrou, ktorá potešila 
divákov, rodičov, samotných hráčov a tiež aj mňa 
ako trénera. Nerád chválim hráčov individuálne, 
ale trojica Alex Oška, Samuel Smolíček a Matúš 
Bumbál sa predviedli nielen na tréningoch, ale aj 
v súťaži.

Zimnú prípravu sme začali v priebehu novembra 
v miestnej telocvični základnej školy. Touto ces-
tou sa chceme poďakovať vedeniu školy, že nám 
umožnili trénovať v jej priestoroch. Prípravu znova 
sústreďujeme na udržanie kondície, koordináciu 
a prácu s loptou. V priebehu zimných mesiacov 
obidve vekové kategórie našej prípravky čakajú 
prípravné zápasy a turnaje. Kategória U9 vo svojej 
príprave odohrá sériu turnajov na Myjave v športo-
vej hale, staršia U11 odohrá prípravný halový zápas 
s Trebaticami, a taktiež dva turnaje v Bošáci s veľmi 
slušnou konkurenciou.

Do tímu nám postupne pribúdajú noví hráči, čo 
ma nesmierne teší, a budeme ich určite zapájať do 
súťažného futbalu u nás v Krajnom. Zároveň chcem 
týmto osloviť rodičov a deti, aby sa k nám pridali, 
aby sme spoločne mohli zažiť pekné športové chvíle.

Na záver chcem všetkých divákov pozvať na 
naše domáce zápasy a dúfam, že nám budete držať 
palce a naďalej nás povzbudzovať aj v jarnej časti 
sezóny. Ďakujeme.

tréner tímu U11 Miroslav Macáček
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Cudzie jazyky sú v dnešnom 
globalizovanom svete pre 

nás všetkých veľmi dôležité. 
Pomáhajú nám získať lepšiu prácu, 

cestovať, spoznávať nových ľudí a priateľov, ale 
aj čítať, pracovať s počítačom, či rozumieť hudbe 
a filmom.

Naša škola kladie na výučbu cudzích jazykov 
veľký dôraz. Popri tom organizujeme v nich 
aj viaceré súťaže. K najvýznamnejším patria 
Olympiády v anglickom a nemeckom jazyku. 
Školské kolo anglickej olympiády sme orga-
nizovali už v mesiaci november. Zúčastnilo sa 
ho 14 žiakov v troch rozličných 
kategóriách. Žiaci si preverili svoje 
vedomosti písomnou aj ústnou 
formou. Porovnať sa mohli 
navzájom deti z rôznych 
tried. Všetci súťažiaci 
získali nové skúse-
nosti a na najlepších 
čakali aj pekné 
ceny. Výsledky sú 
nasledovné:

Kategória 1A – žiaci 4. – 7. ročníka:
 1. miesto: Ema Vaváková (7. ročník)
 2. miesto: Viktória Vanessa Ušiaková (7. ročník)
 3. miesto: Jozef Minárech (7. ročník)

Kategória 1B – žiaci 8. – 9. ročníka:
 1. miesto: Jakub Malik (8. ročník)
 2. miesto: Michaela Popelková (8. ročník)
 3. miesto: Tamara Kramáriková (8. ročník)

Kategória 1C – anglofónni žiaci (ich pobyt v an-
glicky hovoriacej krajine trval viac ako 2 mesiace):
 1. miesto: Kevin Táborský (9. ročník)
 2. miesto: Rebecca Táborská (7. ročník)

Víťazom blahoželáme a prajeme im úspeš-
nú reprezentáciu seba i našej školy 

v okresnom a krajskom kole. Tešíme 
sa na blížiacu sa Olympiádu v nemec-
kom jazyku i na ďalšie cudzojazyčné 

súťaže a podujatia, ako 
napríklad na predvia-
nočnú exkurziu našich 
najväčších žiakov do 
Viedne.

Mgr. Andrej Škodáček


